
کم بارش ترین استان های کشور کدامند؟
وضعیت دمایی و بارشی کشور در خرداد

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکســالی سازمان هواشناسی 
گفت: استان های تهران، سمنان و قزوین از نظر کم بارشی در بالاترین رتبه قرار 
دارند البته البرز نیز چون حوضه مشترک با تهران دارد در دسته کم بارش ترین 

استان های کشور گنجانده می شود.
احــد وظیفه درباره وضعیت دما و بارش خردادماه اظهارکرد: خرداد چندان 
ماه پربارشــی در ایران نیست و انتظار داریم بارش در ماه جاری تقریبا در حد 
نرمال باقی بماند، هرچند به ویــژه در نیمه دوم این ماه چندان باران نمی بارد. 
دما طی خردادماه به طور متوســط یک تا دو درجه سلســیوس فراتر از نرمال 

پیش بینی می شود علاوه بر آن تابستانی گرمتر از وضعیت نرمال انتظار داریم.
وی با اشــاره به بارش های ماه های گذشــته گفــت: بارندگی های فصلی 
خوشبختانه طی فروردین و اردیبهشــت خوب و بارش به طور متوسط حدود 
۶۰ درصد بیش از حد نرمال بود و تا حد زیادی توانست کمبود بارش در فصل 
پاییز و نیمه اول فصل زمستان را جبران کند. در کل ماه های اسفند، فروردین 
و اردیبهشت خوشــبختانه ماه های خیلی خوبی از نظر بارش بودند به ویژه در 

اردیبهشت ماه بارش های فراتر از نرمال زیادی ثبت شد.
به گزارش ایسنا، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناســی ادامه داد: مشــکل ما به ویژه در استان هایی است که یا بارش های 
داخلی کمی دارند یا متاثر از بارش های کشــورهای همســایه هستند البته با 
بارش های اخیر شــرایط بهتر شــد.وی با بیان اینکه دامنه های جنوبی البرز از 
شــمال غرب تا شمال شرق به طور نســبی کم بارش هستند که شامل تهران، 
قزوین، البرز، ســمنان و خراسان رضوی می شــوند، گفت: استان های تهران، 
ســمنان و قزوین از نظر کم بارشــی در بالاترین رتبه قرار دارند، به گونه ای که 
بارندگی در اســتان های قزوین و سمنان تا ۴۰ درصد و در استان تهران حدود 
۳۶ درصد کمتر از وضعیت نرمال بوده است. البرز نیز چون حوضه مشترک با 

تهران دارد می تواند در دسته کم بارش ترین استان های کشور گنجانده شود.
بــه گفته وظیفه وضعیت بارش در اســتان های قــم و مرکزی نیز چندان 
رضایتبخش نیســت.وی در بخش دیگری از صحبت هــای خود با بیان اینکه 
بارش های بهاره توزیع خیلی خوبی داشته است، اظهارکرد: سایر استان ها به ویژه 
استان های واقع در غرب و شمال غرب از نظر بارش وضعیت مطلوبی داشته اند 
و خوشبختانه بارندگی در آن ها در حد نرمال و فراتر از نرمال بوده است بنابراین 
انتظار می رود از نظر کشاورزی سال پرمحصولی داشته باشیم.وظیفه در پایان 
درباره وضعیت دمای اردیبهشت ماه گفت: میانگین دمای هوا طی ماه گذشته 

در حد نرمال تا فراتر از حد نرمال بود و بی هنجاری دمایی شدید نداشتیم.

مراقبت های مرزی بیماری ها تعطیل بردار نیست
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت در بازدید از مراکز 
بهداشــتی و بررســی وضعیت بیماری های واگیر اعلام کرد: مراقبت های مرزی 
تعطیل بردار نیســت. دکتر شهنام عرشــی با تاکید بر لزوم برنامه های افزایش 
مراقبت و پایش های مبادی مرزی، اظهار کرد: وزارت بهداشــت حتی زمانی که 
موارد بیماری ها بســیار پایین است نیز پایش های مرزی خود را کاهش نخواهد 
داد.وی هدف از بازدیدها را پایش، ارزشــیابی و برنامه ریزی جهت ارتقای کمی 
و کیفی خدمات تشــخیصی دانســت و گفت: ارتقای خدمات تشخیصی یکی 
از محورهای اصلی برنامه کنترل اچ آی وی و مالاریاســت و منجر به تشــخیص 
به هنگام بیماری می شود. به گزارش ایســنا، رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشــت، با بیان این که در صورتی که فردی با علائم بیماری  به 
مبادی مرزی کشــور برسد، باید به عنوان مراقبت سندرومیک از او نمونه گرفته 
شــود، تصریح کرد: به طور کلی مراقبت ها در هیچ زمانی نباید متوقف شود اما 
بســته به موقعیت بیماری با شــدت و ضعف هایی ممکن است روبرو شود.بنابر 
اعلام وزارت بهداشــت، عرشی در سفر به ایرانشهر از مرکز شماره پنج شهری و 
آزمایشگاه مرجع ایرانشهر، مرکز خدمات جامع سلامت و واحدهای بیماری ها و 
واکسیناسیون تحت پوشش معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی این شهرستان 
بازدید به عمل آورد و از نزدیک امکانات و روند ارائه خدمات مشاوره، انجام تست 
اچ آی وی، برنامه های آموزشی به مراجعان، ارائه خدمات به گروه هدف، تجزیه و 
تحلیل شــاخص های مرتبط، برنامه های سلامت زنان و همچنین نحوه مداخله 

جهت حفظ سلامت و تندرستی خدمت گیرندگان را مورد بررسی قرار داد.

بازگشت ۲۰ درصدی دانش آموزان بازمانده از 
تحصیل عشایری به مدارس

مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر وزارت آموزش وپرورش 
با بیان اینکه سال گذشــته حدود ۲۰ درصد دانش آموزان بازمانده از تحصیل 
جامعه عشایری به چرخه تحصیل وارد شدند گفت: تلاش ما این است امسال 
این آمار افزایش یابد. علی تیرگیر با بیان اینکه دانش آموزان عشایری همچون 
سایر دانش آموزان برای ثبت نام باید فرآیند سنجششان تکمیل شود گفت: بعد 
از انجام ســنجش، فرآیند ثبت نام آغاز و طبق دستورالعملی که دانش آموزان 
مدارس عادی و غیر عشــایری دارد، ثبت نام می شود.وی با بیان اینکه تا پایان 
اردیبهشــت ســنجش حدود ۲۰ هزار نوآموز عشــایری به اتمام رسید افزود: 
پیش بینی می شــود حدود ۳۰ هزار نوآموز ســنجش و سپس کار ثبت نام آنها 
انجام شــود. مدیرکل دفتر توســعه عدالت آموزشــی و آموزش عشایر وزارت 
آموزش وپرورش با بیان اینکه از حدود ۷ هزار و ۳۲۰  مدرســه عشایری کشور 
حدود ۱۳۰۰ مدرسه عشــایری کوچ رو هستند ادامه داد: بر اساس اساسنامه 
مدارس عشایری، کار سنجش تعدادی از نوآموزان در استان مبداء و تعدادی نیز 

در استان مقصد و مانند سایر دانش آموزان انجام می شود.
تیرگیر با بیان اینکه کوچ ها مانند گذشــته مدت طولانی انجام نمی شــود 
و بیشــتر ماشینی و دو روزه شده اســت گفت: برهمین اساس مشکل خاصی 
در بحث ســنجش و ثبت نام دانش آموزان در مدارس عشــایری نداریم. وی با 
بیان اینکه چون هنوز کار ســنجش به اتمام نرســیده نمی توان آماری درباره 
افزایش یا کاهش دانش آموزان عشــایری در ســال تحصیلی جدید ارائه کرد 
افزود: پیش بینی می شود شاهد کاهش تعداد دانش آموزان در جامعه عشایری 
و در مقطع اول ابتدایی نباشیم.مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش 
عشــایر وزارت آموزش وپرورش با بیان اینکه میــزان بازماندگی از تحصیل در 
جامعه عشایری به نسبت میانگین کشــوری شاید مقداری بیشتر باشد ادامه 
داد: پراکنــده بودن، عدم حمایت کافی و وافی خــود و خانواده از دانش آموز، 
نبودن بعضی زیرساخت های مناسب برای ادامه تحصیل دانش آموزان، از جمله 
دلایلی اســت که می تواند تاثیر مستقیمی در راســتای بازماندن دانش آموز از 
تحصیل باشــد. تیرگیر با بیان اینکه در جامعه عشایری همچون سایر جوامع 
شهری و روســتایی بحث بازمانده از تحصیل یکی از مباحث مهم نظام تعلیم 
و تربیت عشایر تعریف شده اســت عنوان کرد: سال گذشته حدود ۲۰ درصد 
از دانش آموزان بازمانده از تحصیل این جامعه به تحصیل روی آوردند و تلاش 
ما این اســت امســال این آمار افزایش یابد. به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه 
طبق روال هرسال دانش آموز ثبت نام کتاب درسی را انجام می دهد و سازمان 
پژوهش کتاب تولید و در اختیار دانش آموز قرار می دهد اظهار کرد: پارســال 
جذب نیروی انسانی برای مدارس عشایری باعث شد با چالش جدی و بحرانی 
در حوزه نیروی انسانی روبرو نباشیم، امسال هم همچون سال گذشته در آزمون 
ماده ۲۸ سهمیه خوبی برای مدارس عشایری در دانشگاه فرهنگیان لحاظ شد 
زیرا با توجه به رویکردی که مقام عالی وزارت نســبت به دانش آموزان مناطق 
کم برخوردار خاص مناطق عشایری و مرزی داشتند، جذب در اولویت و تعیین 
نیروی انسانی توسط مدیران کل آموزش عشایر استانها و خود مدیر کل استان 
قرار گرفت.مدیرکل دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر با بیان اینکه 
بحث نیروی انسانی توانمند یکی از مهم ترین شاخص هایی است که می تواند 
باعث ارتقای شاخص های آموزشی و تربیتی شود عنوان کرد: مناطق عشایری از 
ابزارهای کمک آموزشی برخوردار نیستند در نتیجه اولیای باسواد، کتاب کمک 
آموزشــی، کلاسهای تقویتی، پارک، سینما، آزمایشگاه و... وجود ندارد و وقتی 
تعداد دانش آموز زیر ۱۰ نفر اســت، طبیعتا با این پراکندگی، تامین این موارد 
بســیار سخت است.تیرگیر با بیان اینکه یکی از مهمترین ابزارها و مولفه هایی 
که در راســتای عدالت آموزشــی در اختیار دانش آموزان عشایری قرار گرفته 
نیروی انســانی است گفت: اگر بتوانیم برای مدارس عشایری کار ویژه متقن و 
با برنامه تعریف کنیم قطعا توانسته ایم در راستای ارتقای شاخص های آموزشی 
و تربیتی مدارس عشــایری و دانش آموزان عشایری گام بلند و موثری برداریم.
وی اظهارکرد: تمام تلاش ها این است در راستای تامین نیروی انسانی مدارس 

عشایری گام های موثری برداشته شود.

هواشناسی

سلامت

آموزش

رابط مثلث سازی زوجین
همانگونه که همه ما می دانیم، یک مثلث از راس تشکیل 
شده است و اطلاق این واژه به رابطه افراد نشانگر حضور سه 
نفر می باشد. زمانی که اختلافات زناشویی و مشکلاتی بین 
زوجین صورت می گیرد، یکی از زوجین برای رفع مشــکل 
شخص ثالثی را وارد رابطه خود می کند که متخصصان امور 
خانواده رابطه به وجود آمده را رابطه مثلثی می نامند. امروزه 
با پیدایش شــبکه های مجازی و ارتباطات راحت این افراد 
در بستر آنلاین؛ زیاد پیش می آید که مرد یا زنی سفره دل 
خود را برای شــخص دیگری باز کنــد! در ابتدای راه زن یا 
مرد احســاس می کنند که با شــخصی درد دل کرده اند و 
ســبک شده اند، اما کمی که رابطه به جلو می رود، خیلی از 
چیزها عوض می شــود و آن نقطه دقیقا جاییست که شعله 
عواقب رابطه برافروخته می شــود. رابطــه ای که برای حل 
کردن مشکلات میان دو نفر شکل گرفته بود، اکنون نه تنها 
مشکلات بین آن دو نفر حل نشده است، بلکه اکنون یک نفر 
هم اضافه شده و رابطه مثلثی یا در مواقع حاد تر خیانت به 
همسر به وجود می آید. تا پیش از رواج فضای مجازی، روابط 
مثلثی بین شخص ســومی همچون مادر زن، مادر شوهر، 
همکار و... برقرار می شــد، اما اکنون شــرایط حادتر شده و 
جامعه گسترده تری شانس حضور در رابطه مثلثی را دارند. 
دلیل رابطه مثلثی هم همانگونه که گفتیم، در اغلب موارد 
مرتفع کردن مشکلات میان زوجین است که گاه با رضایت 
هر دو طرف شخص ســوم وارد رابطه می شود و گاهی هم 
بدون اطلاع و فقط به تمایل یکی از زوجین صورت می گیرد. 
از بدترین عواقب روابط مثلثی، خیانت است که نقطه پایانی 
این رابطه به حســاب می آید. در پایان رابطه مثلثی شخص 
سوم از معایب همســر طرف مقابل آگاه شده و اگر جنس 
مخالف باشد با تامین چنین معایبی طرف مقابل را دلبسته 
خود کرده و او را هر روزی که می گذرد از همســرش دورتر 

می کند.
معاونت اجتماعی کلانتری ۱۵۸کیانشهر

شناسایی و برخورد قانونی 
با منابع آلاینده آب های سطحی استان

مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان تهران با اشاره 
به مصوبات جلســه هماهنگی جلوگیــری از آبیاری اراضی 
کشاورزی با آب های آلوده استان تهران گفت: روسای ادارات 
محیط زیست باید نسبت به ارسال گزارش مستند و تفصیلی 
از اقدامات صورت گرفته در جهت شناســایی منابع آلاینده 
آب های سطحی مورد استفاده در کشاورزی و برخورد قانونی 

با آن ها اقدام کنند.
علیرضــا مزینانی درباره مصوبات جلســه برنامه ریزی و 
هماهنگی بــرای جلوگیری از آبیاری اراضی کشــاورزی با 
آب های آلوده اســتان تهران که روز گذشــته در اداره کل 
محیط زیست استان تهران برگزار شد، با بیان اینکه نشست 
مقابله با آبیاری اراضی کشاورزی با آب های نامتعارف براساس 
تکالیف قانونی و به منظور برنامه ریزی برای پیگیری های لازم 
و تســریع در حصول نتیجه و وحدت رویه بین بخش های 
مختلف برگزار شد، اظهارکرد: پس از بحث و تبادل نظر مقرر 
شد روسای ادارات مرتبط طی هفته جاری، نسبت به ارسال 
گزارش مستند و تفصیلی از اقدامات صورت گرفته در جهت 
شناســایی منابع آلاینده آب های سطحی مورد استفاده در 

کشاورزی و برخورد قانونی با آنها اقدام کنند.
وی با اشــاره به اینکه بر اساس مصوبات جلسه روسای 
ادارات، شهرســتان های درگیر این مساله مکلفند اقدامات 
انجام شده خود را در سامانه جامع محیط زیست ثبت کنند، 
افزود: همچنین مقرر شد روسای ادارات نسبت به ارائه کلیه 
احکام صــادره از مراجع قضایی در برخورد با منابع آلاینده 
آب های سطحی اقدام کنند.مدیرکل حفاظت محیط زیست 
استان تهران با تاکید بر اینکه مدیریت پسماندهای مراکز خرد 
درمانــی با همکاری فرمانداری ها، تعیین تکلیف و عملیاتی 
می شود، تصریح کرد: انجام نمونه برداری از خاک های اراضی 
کشــاورزی که با آب های نامتعارف آبیاری می شوند توسط 
کلیه ادارات و حداکثر ظرف مدت دو هفته از دیگر مصوبات 
این نشســت بود. به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی 
حفاظت محیط زیست استان تهران، مزینانی پیگیری تدوین 
طرح های تفصیلی مدیریت پسماندها با هدف اجرای تفکیک 
از مبدا از طریق مدیران اجرایی پسماندها را از دیگر مصوبات 
این نشست برشــمرد و خاطر نشان کرد: همچنین مصوب 
شــد در خصوص رفع آلودگی ناشی از صنوف مختلف نظیر 
کارواش ها، قالیشویی ها، سنگ شویی ها و به منظور مدیریت 
یکپارچه فاضلاب آن ها، از ظرفیت اتحادیه ها، شهرداری ها، 

فرمانداری ها و سایر دستگاه های ذیربط استفاده شود.

تغییر نام منطقه حفاظت شده دیزمار
به »شهید جمهور«

درپی حادثه حادثه بالگرد رئیس جمهور شهید در منطقه 
حفاظت شــده دیزمار شهرستان ورزقان، با تصویب شورای 
معاونان ســازمان حفاظت محیط زیســت به پاس خدمات 
ارزشمند شهید آیت الله رئیسی و هیئت همراه، این منطقه 
به نام »شــهید جمهور« نامگذاری شد. به گزارش ایسنا در 
جلسه شــورای معاونان سازمان حفاظت محیط زیست که 
با حضور علی ســلاجقه - معاون رئیــس جمهور و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست - برگزار شد، درپی شهادت 
رئیــس جمهور و هیــات همراه در حادثــه بالگرد، منطقه 
حفاظت شــده دیزمار به نام » منطقه حفاظت شده شهید 
جمهور« نامگذاری شــد. منطقه دیزمار طی مصوبه شماره 
۳۴۹ شــورای عالی محیط زیســت در مــورخ ۱۳ مهرماه 
۱۳۹۰ با وســعت بیش از ۶۸ هزار هکتار به عنوان منطقه 
حفاظت شــده به مناطق تحت مدیریت ســازمان حفاظت 
محیط زیست پیوسته اســت. منطقه حفاظت شده دیزمار 
منطقه ای کوهستانی و جنگلی است که در حوزه استحفاظی 
شهرســتان های خدآفرین، ورزقان و جلفا در شمال استان 

آذربایجان شرقی قرار دارد.

نگاه

محیط زیست
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تهران  راهور  ســابق  پلیس  رئیس 
بــزرگ گفت: »تردد موتور ســیکلت 
شده  تبدیل  معضل  یک  به  ســواران 
است، به این دلیل که موتور سیکلت ها 
در داخل کشور پلاک دارند ولی هویت 
ندارند، به این معنا که تخلف می کنند 

اما قابل پیگیری نیستند.«
حتما این تجربــه را به عنوان عابر پیاده 
در تهــران دارید، یعنــی مواقعی که مجبور 
می شــوید در پیاده راه به  کنــاری بروید تا 
موتورســیکلت ها عبور کنند، به خصوص در 
مرکز شــهر، جایی که تقریباً همه  معابر در 
کنترل موتور ســیکلت  ســوارها هستند و 
ســهم عابر پیاده از پیاده راه ها درست مانند 
خیابان ها محدود است. به این جمله حسین 
ایمانی جاجرمی، جامعه شناس در گفت وگو 
با خبرآنلاین توجه کنید: »در تهران جنگ 
بر سر فضاهای شهری است، شما کافی ست 
مســیر میدان انقــلاب تا میــدان آزادی را 
پیاده بروید، من یک بار این خطا را کردم و 
چند بار نزدیک بود جانم را از دست بدهم، 
پیاده  راه در برخی از بخش های این مســیر 
وجود ندارد، حتی پیاده  راه ها گمراه کننده 
هستند، ناگهان می بینید صد تا موتورسوار 
رد می شوند، این برای بزرگسالان خطرناک 
اســت، چه برســد به  کودکان، پیاده  راه در 

تهران به  شوخی شبیه است.«
وقتی معیشت 

به موتورسیکلت گره می خورد
البته تردد پرشمار موتورسیکلت  سوارها 
از انــواع معابر در تهران چندان هم بی دلیل 
نیســت، گره خوردن معیشت با این وسیله 
نقلیه سبب شده از خیابان تا پیاده راه سهم 
تردد آن ها شــود، فقط کافی ست در معابر 
اصلی چند دقیقه ای کنار خیابان بایســتید 
تا ده ها موتور ســوار از کنار شما عبور کنند 
و بگویند »موتور« تا اگر مســافر باشید شما 
را به مقصدتان برســانند، ترافیک سنگین 
صبحگاهــی و عصرگاهی در تهران ســبب 
شــده که این وســیله نقلیه در پایتخت پر 
طرفدار شود، به ویژه برای افرادی که حسابی 
عجله دارند و می خواهند از شر این ترافیک 

سنگین به راحتی عبور کنند.
جدا از انتقال مســافر، حمل و نقل بسته 
یا بار توســط موتور سیکلت ها مرسوم شده 
اســت، حتی گاهی بارهــای غیرمتعارف و 
بزرگ هم با موتــور جابه جا می کنند تا این 
وسیله نقلیه نقش ابزار دست برای کسب و 

کار را هم بازی کند.
به گزارش ایرنا وجود حدود ۱۲ میلیون 

موتورسیکلت در کشــور نشان می دهد که 
بسیاری از این موتورسواران برای امرار معاش 
و تامین معیشت خود به خرید موتورسیکلت 

اقدام می کنند.
نیمی از فوتی های تصادفات

در تهران سهم موتور سواران
حضور پر تعداد موتور سیکلت ها در سطح 
شهر عواقب زیادی دارد، از آلوده کردن هوا 
گرفته تــا افزایش تصادفات. قبل تر داریوش 
گل علیزاده، رئیس مرکــز ملی هوا و تغییر 
اقلیم ســازمان محیط زیست به خبرآنلاین 
گفته بــود: »از ۱۲ میلیون موتورســیکلت 
شــماره گذاری شــده نزدیک به ۹۰ درصد 
آنها موتورســیکلت های فرسوده هستند که 
چندین برابر یک خودروی استاندارد انتشار 
آلودگی دارند، همین مسئله سبب شده که 
هر سال به شدت آلودگی هوا افزوده شود.« 
حتما به همین نســبت موتور سیکلت ها در 
تهران نقــش پررنگی در آلــوده کردن هوا 
دارنــد. یکی دیگر از مســئله ها در مواجهه 
با موتور ســیکلت ها ســهم بالای آن ها در 
تصادفات است. اوایل امسال، سرهنگ علی 
اصغر شــریفی، رئیس مرکز اطلاع رســانی 
پلیس راهور تهران بزرگ درباره ســهم این 
وســیله نقلیه در تصادفات گفــت: »از کل 
تصادفات ســال ۱۴۰۲ حــدود ۴۶ درصد 
یعنی نیمی از کســانی که در تصادفات در 
تهران جان خود را از دست داده اند مربوط به 
موتورسواران است. یعنی از هر ۱۰ نفر فوتی 

در شهر تهران حدود ۵ نفر از آنها موتورسوار 
بوده است. همچنین در این بازه زمانی حدود 
۶۴ درصد از کل تصادفات جرحی نیز مربوط 
به موتورســیکلت سواران بوده است که این 

عدد بالایی را نشان می دهد.«
باطل کردن گواهینامه 

درصورت افزایش تخلفات
افزایــش مصدومان و مــرگ و میرهای 
مربوط به تصادف موتور ســیکلت سواران و 
البته ترددهای فراقانونی آن ها از پیاده راه ها 
دلایلی هســتند که باید برای جبران آن ها 
راه حلی اتخاذ کرد. درهمین باره ســرهنگ 
سید هادی هاشمی، رئیس پلیس سابق راهور 
تهران بزرگ به خبرآنلاین می گوید: »تردد 
موتور سیکلت سواران به یک معضل تبدیل 
شده است، به این دلیل که موتور سیکلت ها 
در داخل کشــور پلاک دارنــد ولی هویت 
ندارند، به این معنــا که تخلف می کنند اما 

قابل پیگیری نیستند.«
او بیان می کند: »حجم موتور سیکلت کم 
و قدرت مانور آن زیاد اســت برای همین در 
تهران موتور ســیکلت سوارها از پیاده راه ها، 
لابه لای خودروها، خط ویژه و خلاف جهت 
خیابان تردد می کنند، باید گفت در کشــور 
ما به موتور ســیکلت سواران مماشات شده 
اســت، اگر یک قانونی به روز و قوی نباشد 
وضعیت تــردد آن در خیابان ها همین باقی 
می ماند، لذا باید یک قانون قوی و بازدارنده 
وجو داشــته باشــد تا بتواند از تخلفات آن 

جلوگیری کند، قوانین موجود قادر نیســت 
که تــردد موتــور ســیکلت ها رو منظم و 
قانونمنــد کند.« او ادامــه می دهد: »پلاک 
موتــور ســیکلت باید چک شــود و به یک 
حســاب بانکی که هر ماه باید شــارژ کافی 
داشته باشد متصل شود، طوریکه اگر موتور 
سیکلت سواری تخلف کرد به صورت آنلاین 
و درجا جریمه تخلف از حســاب او برداشته 
شود. با این کار موتور سیکلت سوار می داند 
که اگر تخلف کرد بهای آن را می پردازد، اگر 

این اتفاق بیفتد کمی بازدارنده است. 
حتی می توان جرائم دیگری هم در نظر 
گرفت مثلًا اینکه وقتی سطح جرائم از حدی 
گذشت دیگر گواهینامه نداشته باشند، حتی 

گواهینامه خودرو هم از آنها گرفته شود.«
هاشمی می گوید: »تا به امروز طرح هایی 
مانند جمع آوری موتورها از ســطح خیابان 
نتوانسته به بهبود تردد آنها در معابر کمک 
کند چراکه خیلی از موتور ســیکلت ها الان 
در پارکینگ هســتند اما تخلف ها در سطح 
شــهر ادامه دارد.« او با انتقاد از تعداد زیاد 
موتورســیکلت بیان می کنــد: »در دنیا این 
مقدار موتور ســیکلت در کشــورها وجود 
نــدارد اما اینجــا بی ضابطه موتــور ریخته 
شده اســت، عده ای که رانت و دسترسی به 
جاهایی داشــتند موتور سیکلت های بدون 
کیفیــت و غیر اســتاندارد را همین طور در 
 خیابان ها ریختند و این وضعیت برای کشور 

ما باقی ماند.«

اعضای شورای شــهر تهران مصوبه 
طراحی، پایش و اجرای نماهای شــهر 

تهران را اصلاح کردند.
اعضای شورای شــهر تهران صبح دیروز 
لایحــه اصــلاح مصوبــه طراحــی پایش و 
اجــرای نماهای شــهر تهــران را روی میز 
بررســی قرار دادند و جعفر شــربیانی عضو 
کمیســیون شهرســازی گفت: بعد از اتفاق 
حادثه بیمارستان گاندی که منشأ آن نمای 
ساختمان تعیین شد، اصلاحاتی با هماهنگی 

کمیته ایمنی شــورای شــهر در کمیته نما 
ایجــاد کردیم که بر این اســاس محورهای 
اصلی، راســته های تجاری و غیره در شــهر 

تهران مشخص شدند.
الزام آتش نشانی برای تهیه و ابلاغ 
ضوابط ایمنی نمای ساختمان ظرف 

مدت دو ماه آینده
وی با بیان اینکه حضور نماینده آتش نشانی 
در ترکیب اصلی کمیته بناهای خاص اضافه 
شد، اظهار کرد: همچنین اعضای کمیته نما 

تا حدودی تغییر کرده به گونه ای که قرار شد 
به جای یک نفر نماینده با تخصص معماری 
و یک نفر با تخصص معماری شــهری از این 
به بعد یک نفر مدرس دانشــگاه با تخصص 
معماری یا طراحی شهری در این کمیته عضو 
باشد و همچنین مقرر شد که نماینده شورا 
در کمیته نمای منطقه حضور داشــته باشد 
اما حق رأی نداشته و به جای آن اگر ایراد یا 
تخلفی مشاهده کرد موضوع را به کمیسیون 
شهرسازی شورای شهر اطلاع دهد و سازمان 
آتش نشــانی نیز ملزم شد ظرف مدت دو ماه 

آینده ضوابط ایمنی نما را تهیه و ابلاغ کند.
به گزارش ایســنا، مهدی چمران رئیس 
شورای شــهر تهران نیز با تأکید بر اینکه در 
دوره چهارم شورای شهر بر موضوع نماهای 
تاکید شــد، گفت:  نامناسب ســاختمان ها 
در دوره پنجم شــورای شهر کمیته های نما 
تشکیل شــدند و بر این اساس مقرر شد که 
در مورد ســاختمان های خــاص کمیته ای 
در معاونت شهرســازی ایجاد شود.ســلیمی 
مدیرکل معماری و شهرســازی شــهرداری 
تهران نیز با حضور در صحن شــورای شهر 
تهران با تاکید بر اینکه کمیسیون شهرسازی 
متولی این لایحه است، افزود: پیشنهاد ما این 

اســت که در مورد طرح های موضعی دارای 
رأی از کمیســیون مــاده ۵، نصاب عرصه را 
۱۵۰۰ متر تعیین کنیــم و اگر عرصه بالای 
۱۵۰۰ متر بود موضوع نمای آنها در معاونت 

شهرسازی پیگیری شود.
بررسی نمای ساختمان های با 
متراژ بالای۲۵۰۰ متر در کمیته 

ساختمان های خاص
به گزارش ایسنا، نهایتا با پیشنهاد اعضای 
شورای شهر مقرر شد ساختمان هایی با متراژ 
بالای دو هزار و ۵۰۰ متر نمای شان در کمیته 
ساختمان های خاص بررسی شود که مهدی 
چمران رئیس شــورای شهر گفت: این اقدام 
پیش از ایــن انجام نمی گرفــت.وی با بیان 
اینکه اگر تخلفی در اجرای نمای ساختمان 
ثبت شد کمیسیون مربوطه باید کتبا و رسماً 
ایــن مورد را اعلام کند، گفت: ناظران نیز در 
صورت مشــاهده هرگونه تخلــف موضوع را 
از طریق رئیس شــورا به کمیسیون مربوطه 

گزارش خواهند داد.
به گزارش ایســنا، اعضای شــورای شهر 
نهایتا با ثبت ۱۶ رأی موافق به طرح اصلاحیه 
مصوبه طراحی، پایش و اجرای نماهای شهر 

تهران رأی مثبت دادند.

معضل تردد موتورسیکلت سواران

پیاده راه در تهران شبیه شوخی است
موتورسیکلت ها در کشور پلاک دارند اما هویت ندارند

در شورای شهر تهران بررسی و تصویب شد

اصلاح مصوبه نماهای ساختمان در تهران

تهران همچنان در آستانه خشکسالی  لزوم بازسازی شبکه آب تهران
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان تهران گفت: امسال میزان بارندگی 
در تهران ۱۷۵ میلی لیتر بوده و نسبت به میانگین بلندمدت ۳۳ درصد کاهش 

داشته است.
محســن اردکانی مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب استان تهران در دویست و سی و 
نهمین جلسه شورای شهر تهران، در خصوص عملکرد این شرکت در راستای اجرای ماده 
۱۷ توضیحاتی ارائه کرد.وی با اشــاره به اینکه آب تهران از ۵ ســد تامین می شود، گفت: 
میزان بارندگی در تهران ســالیانه ۲۸۰ میلیمتر است و بر اساس گزارشات هواشناسی در 
۳ ســال اخیر ما خشکسالی هواشناسی داشتیم و در این ۳ سال گستره بارندگی کمتر از 
۲۸۰ میلیمتر بود.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران با تاکید بر اینکه ۲۳ درصد 
آب کل کشــور در تهران تولید و توزیع می شود، افزود: امسال میزان بارندگی ۱۷۵ میلی 
لیتر بوده و نسبت به میانگین بلند مدت ۳۳ درصد کاهش داشته و با وجود بارندگی های 
مطلوب کشور در تهران در آستانه خشکسالی هستیم. گفت: اگر چه میزان ذخایر نسبت به 
سال قبل ۳۳ درصد بیشتر است، اما این به سد طالقان بر می گردد و دیگر سد ها نسبت به 
سال های قبل به میزان ۱۰ درصد ذخیره کمتری دارد از این رو باید ۵ هزار میلیارد تومان 

برای انتقال آب سد لار و سد طالقان اختصاص یابد.

مدیرعامل سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران بر لزوم بازسازی 
شبکه آب پایتخت تأکید کرد.

علی نصیری در جلســه دیروز شورای شهر در جریان بررسی گزارش مدیرعامل آبفای 
اســتان تهران با بیان اینکه گام هــای خوبی در حوزه آب در این دوره مدیریت شــهری 
برداشته شده است، گفت: مصوبه شورا تحت عنوان آبرسانی اضطراری یک مصوبه مترقی 
اســت که در آن به تشکیل کارگروهی برای پایش اشاره شده است که در آن رئیس، دبیر 
و اعضای کارگروه تعیین شــده؛ اما در این دوره حتی یک جلسه هم این کارگروه تشکیل 
نداده است و البته صلاح دیدند که دبیری کارگروه به سازمان مدیریت بحران واگذار شود و 
دبیرخانه ای هم در این سازمان تشکیل شد.به گزارش ایسنا، مدیرعامل سازمان پیشگیری 
و مدیریت بحران شــهر تهران با بیان اینکه بر اساس قانون، ذخیره سازی آب و توزیع آن 
برای شرایط اضطراری برعهده وزارت نیرو است و شهرداری به عنوان همکار تعیین شده، 
اظهار کرد: مطالعاتی که درخصوص فروریزش ها انجام می شود نشان می دهد که این مساله 
به پوســیدگی شــبکه آب برمی گردد و میزان هدررفت آب به ۴۰ درصد می رسد که باید 
برای بازسازی شبکه برنامه ریزی جدی داشت تا هم از هدررفت آب جلوگیری شود و هم 

مانع ایجاد فروریزش ها شد.



ملزومات  و  تجهیزات  امور  مدیرکل 
پزشکی سازمان غذا و دارو برای تامین 
هزینه خرید تک نســخه ای تجهیزات 

پزشکی راه حلی را پیشنهاد داد.
بــه گــزارش ایســنا، دکتر ســعیدرضا 

شاهمرادی اظهار داشت: برخی مراکز درمانی 
هزینه لازم برای خرید تجهیزات از شــرکت 
را ندارند و از طرفی هم اعزام بیمار به خارج 
از بیمارستان جهت تهیه تجهیزات پزشکی 
ممنوع است، برای حل این موضوع جلسات 

متعددی برگــزار کردیم و دو راه حل عنوان 
شد.

بنابر اعلام ســازمان غذا و دارو، وی ادامه 
داد: بر این اســاس یکی از آن پیشــنهادات 
استقرار مراکز عرضه تجهیزات تک نسخه ای 

در برخی مراکز درمانی برای عرضه محصول 
به بیمار و دیگری عرضه محصول از شرکت 
به بیمار و الزام درج کالا توســط بیمارستان 
در صورتحساب و تایید آن توسط بیمارستان 

است.

مدیرکل امور تجهیزات و ملزومات پزشکی سازمان غذا و دارو اعلام کرد

ممنوعیت اعزام بیمار به خارج از بیمارستان جهت خرید تجهیزات


